
Zápisnica 
 

zo zasadnutia Komisie pre kultúru a kreatívny priemysel pri Mestskom zastupiteľstve v Nitre 
zo dňa 15.1.2020 na Mestskom úrade v Nitre 

 
- Prítomní: Ing. Erik Král – predseda, Mgr. art. Marián Tesák, Ing. Tomáš Jursa, Pavol Obertáš, PhDr. 

Ján Vančo, PhD., Darina Kárová, PhDr. Peter Bednár, CSc., ThDr. Tibor Ujlacký, PhD., Mgr. Dominik 
Hollý 

- Ospravedlnení: Mgr. Petra Ajdariová, Mgr. Daniel Balko 
- Neospravedlnení: 
- Prizvaní: Mgr. Dagmar Bojdová – vedúca odboru kultúry, Mgr. Irena Lehocká, PhD. – referent – 

koordinátor pre prípravu KC 
 
PROGRAM: 

1. Otvorenie, kontrola plnenia uznesení 
2. Kalendár podujatí na rok 2020 
3. Výzva č.2 – poskytnutie dotácie – Festival súčasného vizuálneho umenia 
4. Informatívna správa – Kreatívne centrum Nitra 
5. Diskusia 
6. Rôzne  
7. Záver 

 
K bodu č.1.: 
Predseda Erik Král otvoril zasadnutie komisie. Avizoval zmenu dátumu najbližšej komisie z 5.2.2020 na 
12.2.2020. 
 
K bodu č.2.: 
Kalendár podujatí na rok 2020 
p. Bojdová predstavila plán podujatí na rok 2020 rozdelený podľa podujatí organizovaných Mestom Nitra, 
dotačných podujatí a podujatí na verejných priestranstvách. Zároveň boli podujatia rozdelené podľa toho, 
v akej mestskej časti sa uskutočnia. 
p. Obertáš sa spýtal na podujatie v termíne 24.-25.7.2020. 
p. Bojdová ozrejmila, že ide predbežne o zámer usporiadať podujatie Festival súčasného vizuálneho 
umenia – viď bod č. 3. 
 
 
K bodu č.3.: 
Výzva č.2 – poskytnutie dotácie – Festival súčasného vizuálneho umenia 
p. Bojdová predstavila výzvu. Má ísť o podporu súčasného vizuálneho umenia, ktorého je v priestore veľmi 
málo. Tlmočila názor pána primátora, že Mesto nemá byť eventovkou, ale má vytvárať podmienky pre 
tvorbu podujatí. Preto je predložený materiál na zaradenie podujatia nového typu, ktoré nepripraví OK, 
ale na realizáciu bude samostatná výzva pre subjekty venujúce sa tejto oblasti. 
p. Obertáš  sa spýtal, či tento grant vo výške 10.000,-€ získa jeden subjekt. 
p. Bojdová odpovedala kladne s tým, že termín podujatia je daný na 24.-25.7.2020. Doplnila, že keďže sa 
do existujúcich grantových schém prihlásilo minimum subjektov venujúcich sa tejto oblasti, vedenie mesta 
sa rozhodlo vypísať nový grant. 
p. Kárová si nemyslí, že je dobré vypísať výzvu takto neskoro, keďže s prípravou podujatia je spojených 
veľa úkonov a hnať sa, aby boli splnené, pôjde na úkor kvality. Osobne nie je proti takýmto projektom, ale 



je potrebné ich vyhlásiť skôr, pretože inak to nesplní účel, aký by to malo mať. Tiež vyjadrila názor, že 
10.000,-€ je na takýto projekt veľmi málo. 
p. Tesák zdieľa názor pani Károvej, že 10.000,-€ je málo. 
p. Bednár sa zaujímal, prečo takýto projekt musí byť tento rok, prečo radšej Mesto nevypíše výzvu tento 
rok a realizácia prebehne v roku 2021. 
p. Obertáš sa spýtal, či bude akceptovaný aj záporný názor komisie. 
p. Kárová si myslí, že je dôležité, aby sa mesto angažovalo vo vypĺňaní deficitu umeleckej tvorby vo 
verejnom priestore, ale na takýto projekt treba naozaj viac času. Zamýšľala sa, prečo prostredie nevie 
vygenerovať vizuálne umenie, zrejme je na to vyčlenených stále málo peňazí.  
 
Uznesenie č. 1/2020   
Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 15.01.2020 
Komisia pre kultúru a kreatívny priemysel  
 
p r e r o k o v a l a 
 
návrh výzvy č. 2 na predkladanie žiadostí na projekt „Festival súčasného vizuálneho umenia“ 

a 

n e o d p o r ú č a 
 
schváliť výzvu v taomto znení. Odporúča festival realizovať budúci rok v súlade s novou stratégiou, na 
ktorej sa bude komisia kultúry aktívne podieľať. 
 
(H: za – 8, proti – 0, zdržal sa – 0)  
 
 
K bodu č.4.: 
Informatívna správa – Kreatívne centrum Nitra 
Na zasadnutie komisie sa dostavil p. Jursa. Počet prítomných členov je tak 9. 
p. Lehocká predstavila projekt Kreatívne centrum Nitra, uviedal aj riziká spojené s projektom. V rámci 
projektu sa zrekonštrujú budovy na Martinskom vrchu a budova Kina Palace. Predstavila vízie a 
udržateľnosť projektu. 
p. Obertáš sa zaujímal, ako to bude, keď nedostaneme plnú požadovanú čiastku na project. 
p. Lehocká odpovedala, že v tom prípade to bude musieť dofinancovať Mesto. 
p. Kárová doplnila, že sú to európske peniaze, ktoré Mesto (ak bude úspešné) musí vyčerpať. Poukázala 
ale na zlyhanie MK SR. 
p. Lehocká uviedla, že projekt do parlamentných volieb nestihne MK SR skontrolovať, voľby by mohli celý 
projekt spomaliť. Zároveň uviedla, že 5% bude Mesto musieť dofinancovať určite. V rámci KCN by malo 
byť prepojenie aj na projekt EHMK. Spomenula aj, že za Kinom Palace je ďalší priestor, ktorý je ale v 
súkromnom vlastníctve, Mesto by sa malo pokúsiť získať tento pozemok. 
p. Obertáš sa vyjadril, že poslanci zatiaľ nevedia o zámere o odkúpenie pozemku. 
p. Kárová si myslí, že iniciatíva by mala ísť aj z tejto komisie. 
 
Uznesenie č. 2/2020 
Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 15.01.2020 
 



Komisia pre kultúru a kreatívny priemysel  
 
p r e r o k o v a l a 
 
Informatívnu správu o Kreatívnom centre Nitra 
a 
 
b e r i e    j u    n a    v e d o m i e 
 
(H: za – 9, proti – 0, zdržal sa – 0) 
 
 
K bodu č.7.: 
Záver 
 
Predseda Erik Král ukončil zasadnutie komisie. 
Nasledujúce zasadnutie sa uskutoční podľa harmonogramu. 
 
 
 
 
 
 
 
 Paľo Ferčák       Ing. Erik Král  
       zapisovateľ komisie                   predseda komisie  
 


